
Protokół z I spotkania Zespołu Lokalnej Współpracy (ZLW) 
w Nadleśnictwie Lipka z dnia 03 grudnia 2024 r. 

Cel spotkania: 

Przedyskutowanie lokalizacji lasów o zwiększonej funkcji społecznej w Nadleśnictwie 
Lipka oraz omówienie  ich  zagospodarowania  ze  szczególnym  naciskiem  na  ich 
funkcję społeczną bez pomijania funkcji gospodarczej i przyrodniczej. 

Uczestnicy spotkania: 

Obecni członkowie ZLW: 

• Grupa społeczna: Wojciech Kuśmirek, Piotr Witecki

• Grupa samorządowa: Piotr Lach

Reprezentanci Lasów Państwowych: 

• Ryszard Wojciechowski, Naczelnik Wydziału Zarządzania Zasobami Leśnymi
RDLP w Pile - koordynator Zespołu Lokalnej Współpracy w Nadleśnictwie Lipka
z ramienia RDLP w Pile.

• Mariusz Tylicki, Specjalista SL ds. ochrony przyrody RDLP w Pile

• Janusz Grabowski, Nadleśniczy Nadleśnictwa Durowo.

• Elwira Drobiewska, Zastępca Nadleśniczego Nadleśnictwa Lipka

• Szymon Nadolny, Inżynier Nadzoru w Nadleśnictwie Lipka – koordynator
Zespołu Lokalnej Współpracy w Nadleśnictwie Lipka.

Przebieg spotkania: 

Powitanie uczestników: 
Nadleśniczy Nadleśnictwa Lipka, Janusz Grabowski, powitał zgromadzonych, 
przedstawił uczestników oraz wyraził wdzięczność za zainteresowanie 
współpracą. 

Wprowadzenie: 
Naczelnik Ryszard Wojciechowski omówił znaczenie dialogu z mieszkańcami oraz 
potrzebę uwzględnienia społecznych oczekiwań wobec gospodarki leśnej. 

Przedstawienie zasad pracy ZLW: 
Koordynator ZLW, Ryszard Wojciechowski, nakreślił cele i ramy współpracy. 
Podkreślił wagę różnorodności grup w zespole (społecznych, naukowych, 
samorządowych i przedsiębiorców) oraz potrzebę otwartego dialogu. Przedstawił 
prezentację obrazującą wagę wszystkich funkcji lasów, ogólne zasady 
gospodarowania na terenach leśnych zarządzanych przez Lasy Państwowe oraz 
dotychczasowe  działania  Zespołów  Lokalnej  Współpracy w nadleśnictwach 
RDLP w Pile, w ramach ustalania obszarów leśnych o zwiększonej funkcji 
społecznej. 



Prezentacja Nadleśnictwa: 

W ramach przybliżenia zagadnień związanych z zadaniami gospodarczymi Inżynier 
nadzoru Szymon Nadolny przedstawił zagadnienia związane z funkcjonowaniem 
Nadleśnictwa Lipka poprzez omówienie dołączonej do protokołu prezentacji. Miała ona 
na celu pokazanie poszczególnych gałęzi zrównoważonej gospodarki leśnej jaką 
prowadzi nadleśnictwo. 

Propozycje Nadleśnictwa odnośnie lasów społecznych: 

W ramach prezentacji zostały zaprezentowane propozycje lokalizacji lasów o 
zwiększonej funkcji społecznej w leśnictwach: Dzierżążnia, Białobłocie i Lipka. 
Uczestnicy spotkania nie wnieśli żadnych uwag do zaprezentowanych pozycji. 

Panel dyskusyjny: 

W dyskusji omówiono: 

• Potrzebę stworzenia przenoski dla kajaków od strony elektrowni w Podgajach –
ustalono, że temat ten należy przedyskutować z zarządcą elektrowni – firmą 
ENEA SA.

• Rozważenie odnowienia czarnego szlaku rowerowego w Leśnictwie Kiełpin lub 
utworzenia nowej ścieżki biegowej – temat zostanie rozwinięty podczas 
pierwszego spotkania terenowego.

• Możliwość utworzenia ścieżki rowerowej od mostu nad rzeką Gwdą do Złotowa
– szlak ten byłby kontynuacją ścieżki rowerowej biegnącej z Jastrowia wzdłuż 
drogi wojewódzkiej, do wspomnianego mostu.

• Możliwość tworzenia nowych ścieżek rowerowych wzdłuż ciągów 
komunikacyjnych, a utworzonych na terenach leśnych w miejscu po 
nieużywanych już pasach p-poż – Naczelnik Wojciechowski poinformował, że w 
tej sprawie planowane są spotkania na linii RDLP w Pile – samorządy.

• Utworzenie pomostu dla kajaków nad rzeką Gwdą, przy wiacie turystycznej nad 
tzw. bindugą w Leśnictwie Biskupice – ustalono, że ustawienie pomostu należy 
uzgodnić z Wodami Polskimi.

Terminy kolejnych spotkań: 

Następne spotkanie planowane jest wiosną 2025 r., będzie to spotkanie terenowe 

Protokolant: 

Szymon Nadolny 

Akceptacja koordynatora:       Zatwierdził: 
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